

# Skolebestyrelsesmøde

## referat: Tirsdag den 7. september 2021

### Klokken 19-21

Afbud: Christian og Sofie

Mødeleder: Rikke

1. Godkendelse af referat

godkendt

2. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

3. Princip om classesammenlægninger - (30 min). Som aftalt før sommerferien, har vi brug for at kigge på princippet om classesammenlægninger igen.

Princippet er medsendt dagsordenen. Sætningen omkring etnisk baggrund er blevet fjernet da det var misvisende.

Vi har i bestyrelsen diskuteret mangfoldighed og drenge – pige kategorier – måske det også skal streges i princippet

Der står at alle får en kendt lærer med – virkeligheden kan være at der er lærere der ikke længere er der når klasserne sammenlægges eller en lærer er på barsel. Det kan betyde at der er lærere der bliver spredt rundt på mange klasser. Lærernes erfaring er at det kun meget kortvarigt har tryghedsskabende betydning for eleverne – samtidig med at det kan have meget gennemgribende konsekvenser ift fagfordeling og skemalægning.

Vi vil altid kunne kritiseres – både hvis princippet er meget stramt eller løst formuleret. Hvad er det vi navigerer efter.

Når der står "tilstræbes" så er der nogen der læser at det er noget vi lover og nogen der læser at det er noget vi gør hvis det kan lade sig gøre og giver pædagogisk mening.

Som skolebestyrelse ved vi at der ligger masser af pædagogiske overvejelser bag klassedannelsen også selv om de ikke bliver udspecificerede i princippet.

Det skal være en mere generel formulering ift at tilstræbe at danne så harmoniske klasser som muligt.

Delen med at man kan ønske tre kammerater er vigtig og skal bibeholdes.

Kommandovejen /proces – det har de sidste to gange været en udfordring at forældrene ikke holder tæt. Fremadrettet skal eleverne have beskeden først og så orienteres forældrene samtidig / umiddelbart efter.

Konvolut med hjem – skal væk og erstattes med at beskeden kommer i Aula på et udmeldt tidspunkt. Konvolut med hjem – skal væk og erstattes med at beskeden kommer i Aula på et udmeldt tidspunkt.

Annette reviderer princippet og det tages op igen på kommende møde.

4. Trafik - Jesper er i kontakt med forvaltningen. Vi drøfter om vi ønsker at gå videre med forslag herfra (se tidligere mail fra Jesper). Flemming har haft sit skarpe blik på vores information om trafiksikkerhed og trafikregler omkring skolens opgave – Hvordan er der blevet taget imod "kampagnen"? Og hvad er bestyrelsens næste skridt. (30 min)

Jespers oplevelse er at forvaltningen var mere på da de var her end de ser ud til at være nu her bagefter.

By og Kultur har henvendt sig og beder om at vi henvender os med vores gode ideer.

Rådkvinden er meget optaget af bilfri zoner.

Vi skal være meget opmærksomme på at vi ikke skal have skabt alt for voldsomme gener i vores lokalområde.

Det er tilsyneladende rigeligt svært at overholde de regler der er nu – så hvis det bliver endnu mere hvad sker der så.

Hvis vi skal lave mere vidtgående tiltag, så skal der en større analyse til ift. hvilke afledte effekter det kan have i lokalområdet.

Vi skal finde ud af om vi grundlæggende vil arbejde på at ændre adfærd eller om vi vil ændre trafikale rammer.

Konklusion

Bestyrelsen er interesseret i at der arbejdes videre med undersøgelsen af hvilke tiltag der ville kunne resultere i den sikrest mulige skolevej.

Bestyrelsen er indstillet på at følge de anbefalinger der gives.

Jesper fortsætter kommunikationen og processen.

5. Elevråd - Jesper Rytter har besøgt elevrådet på deres første møde – kort tilbagemelding fra Jesper. (10 min)

Elevrådet har haft deres indledende møde. De har ikke valgt repræsentanter til skolebestyrelsen da de manglede nogen årgange.

Der blev talt om hvordan vi skal bruge de 175.000 vi har fået af legepladspuljen til basket område og siddeområder. De tager drøftelsen med ud i klasserne.

6. Forældremøder - Opsamling på forældremøder – hvad rør sig hos forældrene? Og hvilke tilbagemeldinger har vi fået på SMS-linjen? (20 min)

SMS – der er kommet 20 indtil videre. Temaer: Indeklima – trafik – talblindhed – frokostpausens længde.

Bestyrelsens slides skal sendes ud når alle møder er afholdt. SMS nr sendes ud

Bestyrelsen appellerer til at møderne planlægges med en fælles del frem for udelukkende klassevis.

Bestyrelsens beretnings video får positiv feedback

7. Årshjul - Annette og Rikke vil lave bud på Årshjul 2021/2022 klar til næste møde. Dette punkt skal forberede os hertil. Så meld ind med forslag til punkter. Her skal vi også bruge konklusionerne fra punktet ovenfor. I. (20 min)

Det er ikke klar endnu og kommer på næste møde.

Rynkebyløbet.

Spisepauser.

Boden

PC- princip

Gamle principper – genbesøg, revidering og/ eller evt nedlægge

Ordensregler for skolen – jf ny bekendtgørelse

Karakterer – præstation

8. Meddelelser

- Elevråd

- Skolen

Sidste skoledag – påklædning. AJ plejer at være rundt i 9. klasse ift hvad der er gangbart på sidste skoledag. Den drøftelse kunne vi fint tage i bestyrelsen.

Dysleksi – de forældre der tidligere har henvendt sig til Crawley omkring håndtering af dysleksi har nu rettet henvendelse til borgmesteren og undervisningsministeren.

De har fået svar fra forvaltningen om at vi gør det vi skal.

Kontaktudvalget – vi skal melde vores repræsentanter ind. Vi vil gerne diskutere bring your own device med politikerne.

- SFO

funktionsopdelingen er genoptaget. Der udsendes nyhedsbreve løbende ift hvilke aktiviteter og læringsmiljøer der tilbydes.

- Formanden

## 9. Punkter til næste møde

## 10. Evt.

Kommunikation omkring test – tvivl omkring om elever der har sundhedskort med skal testes – det er ikke korrekt – det er frivilligt